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Mislila je da se ugojila, a kada su joj otvorili stomak doktori KC Srbije ostali su zapanjeni: "OVAKO 
NEŠTO NISMO VIDELI" 

Hirurški tim Urgentnog centra Kliničkog centra Srbije napravio je veliki poduhvat – uspeli su da odstrane 
ginekološki tumor koji je zahvatio oba jajnika i matericu veličine koju u toj ustanovi ne pamte. 
Pacijentkinja se oporavlja posle operacije, ali je očekuje dalje lečenje jer se rak jajnika proširio i po 
stomaku. 

Žena koja ima 45 godina je mislila da se ugojila, i da je leđa bole zbog išijasa. Iz Šapca je hitno prebačena 
u Beograd. U trenutku kada je primljena u tu ustanovu, imala je 150 kilograma. Zbog težine intervencije 
ali i njenog opšteg stanja, hirurški tim Urgentnog centra bio je u sali duže od tri sata. 

- Uspeli smo da napravimo, možda za sada najveće vađenje tumora koje je urađeno u Urgentnom centru 
za sve ovo vreme postojanja Centra. Izvađena su dva ogromna ginekološka tumora, jedan slobodan levi 
jajnik sa tumorom i drugi, koji je hvatao jajnik, matericu i tumorsku masu. Oba tumora su težine između 
45 i 50 kilograma, tako da pacijntkinja u suštini nije bila gojazna, nego su to bile tumorske mase koje su 
pravile njoj ogromne bolove, probleme sa radom creva - rekao je doktor Vladimir Vukojević, hirurg 
Urgentnog centra. 

U hirurškom timu bilo je pet lekara, anesteziolozi i konsultant-ginekolog iz Klinike u Višegradskoj. 

- Potrebno je voditi računa da se ne povrede okolne strukture, jer nikada se ne zna na šta će čovek da 
naiđe, zbog toga što je ekspanzivan rast u pitanju. Ovakav tumor nisam video, ne, ali postoji svakako, 
opisano je u literaturi - kaže dr Dušan B. Jovanović, hururg Urgentnog centra koji ima dugogodišnje 
iskustvo i u zemlji i u inostranstvu. 

Pacijentkinja se oporavlja, nije htela da govori za RTS, tako da nisu uspeli da saznaju kada je poslednji 
put bila kod ginekologa. Zato, lekari koji su je operisali, imaju još jednu važnu poruku. 



 
 

- Stoji jedna stvar: primarna zdravstvena nekultura našeg naroda, i loše primarno preventivno lečenje i 
nedolasci na redovne preventivne preglede i redovno praćenje zdravlja. Jer ovo je promena koja, kada se 
vidi veličina te promene, veličine sigurno 30 puta 50 santimetara - jedna i isto toliko i druga, to je 
promena koja nije porasla za noć ili nekoliko meseci, to je nešto što je raslo tri do pet godina, ako ne i 
više - poručio je dr Jovanović . 

Posle oporavka na odeljenju hirurgije Urgentnog centra, pacijentkinju očekuje dalje lečenje i terapije, jer 
je rak jajnika metastazirao i po stomaku. Lekari koji su je operisali, očekuju da će posle onkološke 
terapije pobediti bolest. 

 

 

I izgaranje na poslu je bolest, kako je lečiti 

Svetska zdravstvena organizacija je uvrstila stres i izgaranje na radnom mestu u 11. izdanje 
Međunarodne klasifikacije bolesti, koju će države članice početi da primenjuju od 1. januara 2022. 
godine. Direktor te organizacije u Srbiji Marijan Ivanuš kaže da će biti potrebno nekoliko godina dok 
nova klasifikacija ne zaživi u praksi. 

Direktor Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji dr Marijan Ivanuš rekao je za RTS da će zdravstvene 
ustanove izveštavati koliko je, na primer, bilo slučajeva izgaranja. 

"To nam pomaže jer ćemo imati podatke koliko se ljudi razboli od toga, pa možemo da stvaramo 
zdravstvene politike", rekao je dr Ivanuš. 



 
 

Kada je u pitanju zdravstveno osiguranje, dr Ivanuš smatra da bi najbolje bilo da je lečenje tih stanja 
uključeno u osnovni paket usluga koje neko zdravstveno osiguranje pokriva. 

Dodaje da je jako bitna i socijalna mreža, da imamo jaku mrežu prijatelja i porodice na koje se možemo 
osloniti kada nam je teško i pomoću kojih možemo prevazići neke stresne situacije. 

Kako izbeći hronične bolesti  

U većini zemalja i dalje se najčešće oboleva i umire od hroničnih i nezaraznih bolesti. Ivanuš je izdvojio 
nekoliko bitnih stavki kojih svaka osoba treba da se pridržava ukoliko želi da izbegne kardiovaskularne i 
maligne bolesti. 

"Ne pušiti, ne piti alkohol, održavati normalnu telesnu težinu, ne izlagati se suncu ako se radi o raku, biti 
fizički aktivan i tako dalje. To je najbolja prevencija raka, pa i kardiovaskularnih bolesti, koje jako puno 
znače. Jako je teško menjati navike, osim ako nas nešto ne udari po džepu. Zato su važne i politike, 
naročito poreska politika — da se povisi porez na duvan, alkohol ili nezdravu hranu", naveo je dr Ivanuš. 

Vakcina — jedina preventiva 

Pored hroničnih nezaraznih bolesti, veliki problem su i zarazne bolesti. Protiv nekih postoji vakcina, 
protiv nekih ne. U ovom trenutku, u jednom delu Afrike se ponovo upozorava na ebolu. Kako da 
pojačamo imunizaciju i vakcinaciju u mnogim zemljama, pa i u Srbiji?  

"Videli smo u Srbiji pre dve godine, kada se pojavila epidemija malih boginja, da je to ozbiljna stvar. Ljudi 
su umirali. Ako to uporedimo sa vakcinama koje su i učinkovite i sigurne, nema nikakvog dvoumljenja. Za 
one bolesti za koje vakcine postoje — preporučujemo vakcine, jer time sprečavamo i smrtnost dece i 
mogući invaliditet", naglasio je dr Ivanuš. 

Doktor Ivanuš kao direktor Svetske zdravstvene organizacije u Srbiji kaže da organizacija nudi savete za 
poboljšanje zdravstva u državi Vladama, ministarstvima, naročito Ministarstvu zdravlja. 

"Onda i Ministarstvo zdravlja i parlament, ako su potrebne neke zakonodavne promene, uradi politički 
ono što je u nekoj zemlji moguće. Nisu u svim zemljama resursi koji su na raspolaganju isti i to treba 
imati na umu", zaključio je dr Ivanuš. 



 
 

 

Batut: Još bez ukidanja epidemije malih boginja 

NOVI SAD: Iako se o epidemiji malih boginja više skoro i ne piše, najviše zahvaljujući akciji pooštrenih 
mera epidemiološkog nadzora, i obaveznoj vakcinaciji, dece do 18 godina, epidemiolozi iz Instituta za 
javno zdravlje “Dr Milan Jovanović Batut” i dalje ne spuštaju rampu kad su ove mere u pitanju. 

Prema “Batutovim” podacima, u maju je prijavljeno osam slučajeva oboljevanja od malih boginja – pet u 
Boru i tri u Šapcu, zbog čega proglašena epidemija ne može biti ukinuta. 

Od početka oktobra 2017, do polovine juna ove godine na teritoriji Srbije, uključujući i teritoriju 
nadležnosti Zavoda za javno zdravlje Kosovska Mitrovica, registrovano je ukupno 5.797 slučajeva malih 
boginja, od kojih je 2.946 laboratorijski potvrđeno u Institutu Torlak. 

U ovoj epidemiji zbog komplikacija uzrokovanih malim boginjama registrovano je 15 smrti, a prvi 
preminuli, krajem decembra 2017. godine, bio je ujedno i prvi smrthni ishod od malih boginja u Srbiji 
posle 20 godina. Do kraja aprila 2018. godine prijavljeno je još 14 smrtnih ishoda uzrokovanih malim 
boginjama. 

Najmlađa obolela osoba je stara 15 dana, a najstarija 71 godinu. Najveći broj obolelih je u uzrasnim 
grupama mlađim od pet i starijim od 30 godina. Većina obolelih osoba (94%) nevakcinisana je, 
nepotpuno vakcinisana ili nepoznatog vakcinalnog statusa. Od ukupnog broja obolelih, trećina je bila 
hospitalizovana ili je hospitalizacija u toku. Od težih komplikacija malih boginja registrovano je zapaljenje 
mozga kod dve i upala pluća kod 587 obolelih osoba. Od početka oktobra do 31. 12. .2017. godine 
prijavljeno je 707 slučajeva malih boginja. 

Tokom 2018. godine prijavljeno je 5.076 slučajeva malih boginja, na teritoriji svih okruga u Srbiji, pri 
čemu je većina obolelih (80%) prijavljena na teritoriji Grada Beograda, Nišavskog, Pčinjskog, Raškog i 
Jablaničkog okruga. 



 
 

Ove godine nema mnogo prijavljenih slučajeva, jer su mere Ministarstva zdravlja, vezane ze kontrolu 
obvezne vakcinacije dece, počele da daju rezultate. Ipak, ne prođe mesec, a da u Srbiji ne bude 
registrovan pokoji slučaj oboljevanja od malih boginja. Tako je u januaru 2019. prijavljen  jedan slučaj 
malih boginja u Aleksincu. U februari je prijavljen jedan slučaj malih boginja u Beogradu, a u martu jedan 
slučaj malih boginja u Bujanovcu. Tokom aprila prijavljena su tri slučaja malih boginja, dva u Beogradu i 
jedan u Vranju, da vi prošlog meseca bilo prijavljeno osam slučajeva: pet u Boru i tri u Šapcu u epidemiji 
koja je prijavljena u poslednjoj nedelji maja. 

Prema odluci, da bi se ukinula epidemija, potrebno je da prođe period najmanje dvostruke maksimalne 
inkubacije od poslednjeg registrovanog slučaja, što se, s obzirom na to da su oboljevanja od malih 
boginja beležena krajem maja, neće desiti ni u junu, bar kad je teritorija cele Srbije u pitanju. 

 

Stres ehokardiografija u Opštoj bolnici u Zrenjaninu 

ZRENjANIN: Opšta bolnica „Đorđe Joanović“ od marta ove godine svrstala se u ustanove koje primenjuju 
stres ehokardiografiju u dijagnostici. 

- Stres ehokardiografija u našoj ustanovi primenjuje se od 16. marta. To je jedan vid testa opterećenja 
srca, kojim se utvrđuje prohodnost koronarnih krvnih sudova, odnosno ishranjenost srca. Ovaj test 
primenjuje se kod onih pacijenata koji ne mogu biti podvrgnuti fizičkom testu opterećenja srca. To su 
pacijenti koji imaju problem sa lokomotornim aparatom, koji ne mogu da savladaju tehniku hoda po 
pokretnoj traci, obično stariji, zatim oni koji imaju blok leve grane ili pacijenti sa ugrađenim trajnim 
pejsmejkerom – kaže dr Sanja Đurin, internista - kardiolog, inače načelnica Internog odeljenja u Opštoj 
bolnici. 

Ona napominje da je ova metoda precizna, jeftina i da ima odličnu prognostičku vrednost. 



 
 

- Ovaj test primenjuje se radi otkrivanja koronarne bolesti, odnosno angine pektoris, i kod onih koji su 
preležali infarkt, koji imaju ugrađene stentove, ili onih koji su imali baj pas operacije, da bi se utvrdio 
efekat terapije – napominje dr Sanja Đurić. 

 

 

Srbija otvara vrata zdravstvenom turizmu 

Strance, uz podršku Ministarstva zdravlja, leče naši stručnjaci u više od 60 ordinacija na području cele 
Srbije, počev od Novog Sada, Beograda, Niša, Čačka, Valjeva, Smedereva, pre svega stomatolozi i estetski 
hirurzi 

Više od 60 ordinacija i klinika dobilo je sertifikat Ministarstva zdravlja da može da se bavi zdravstvenim 
turizmom, koji ova institucija promoviše na sajmovima i prezentacijama širom sveta. Zahvaljujući tome 
očekuje se da će u narednom periodu veliki broj lekara i stomatologa moći da ugosti pacijente sa svih 
strana sveta, koji će, uz lekarske intervencije, imati prilike da obiđu i Srbiju. 

Za sada su najtraženiji stomatolozi i plastični hirurzi, ali se očekuje da će i druge grane medicine dostići 
popularnost u inostranim državama. Strancima će ubuduće biti više prezentovane i ortopedske operacije 
i zahvati na srcu, a cilj je da se, posle Evrope, osvoji i Severna Amerika. Procenjuje se da 203 miliona 
Evropljana godišnje ide na putovanja motivisana zdravstvenim razlozima i da se na njima potroši 115 
milijardi evra. Zašto onda da Srbija ne iskoristi svoju šansu, ako već u nekim oblastima medicine ima 
stručnjake koji su traženi svuda u svetu? 

U Ministarstvu zdravlja napominju da su pred kraj 2016. godine uputili poziv ordinacijama koje žele da se 
priključe Projektu razvoja i promocije zdravstvenog turizma u Srbiji. Nakon toga, tokom 2017. godine 
obavljene su kontrole svih prijavljenih ordinacija, a u junu su im uručeni sertifikati o učešću u projektu. 
Tako da sada strance, pod okriljem Ministarstva zdravlja, leče naši stručnjaci u više od 60 ordinacija na 
području cele Srbije: u Novom Sadu, Beogradu, Nišu, Čačku, Valjevu, Smederevu... 



 
 

– Očekujemo da će u narednom periodu doći veliki broj stranaca, najviše iz nordijskih država, baš zbog 
zdravstvenog turizma. U avgustu nas očekuje dolazak 50 novinara iz skandinavskih zemalja koji će 
izveštavati o zdravstvenim kapacitetima i potencijalima za lečenje u Srbiji – ističu u resornom 
ministarstvu. 

Prof. dr Vitomir Konstatinović, predsednik Stomatološke komore Srbije, naglašava za „Politiku” da još 
nemaju precizne podatke o tome koliko se tačno stranih državljana leči kod nas, ali da je sigurno da oni 
ne dolaze samo za vreme leta, već su stomatološke ordinacije pune tokom čitave godine. 

– Kod nas dolaze jer su cene povoljnije nego u inostranstvu, ali i zato jer mi možemo da im pružimo visok 
nivo usluge kao što postoji u njihovoj zemlji. Imamo dobre materijale i radimo kvalitetno. To što će 
dolaziti preko Ministarstva zdravlja, njima daje dodatnu garanciju. Kada stranci dođu u Srbiju kod 
stomatologa, oni uglavnom hoće da obave sve intervencije odjednom, što donosi i više novca ordinaciji – 
dodaje dr Konstatinović. 

A kad je reč o lekarima, dr Milan Dinić, direktor Lekarske komore Srbije, smatra da će najtraženiji biti 
hirurzi. 

– Čim imate komercijalne pacijente, vi obezbeđujete dodatni prihod i ordinacijama i lekarima. Važno je 
da se Srbija pojavljuje na mapi zdravstvenog turizma i da učestvuje u zdravstvenoj zaštiti Evropljana – 
smatra dr Dinić. 

Procenjuje se da naša zemlja može da privuče oko 100.000 zdravstvenih klijenata, jer su kod nas usluge i 
do 15 puta jeftinije u odnosu na zapadne države. Troškovi koji uključuju tretman, medicinsku negu posle 
operacije, put i smeštaj, koštaju strance koliko i trećina neke operacije u zapadnoj Evropi. Dvostruko su 
jeftinije estetske operacije, a najčešće se traže operacije nosa, kapaka, grudi, „usisavanje” sala i 
zatezanje stomaka. A o stomatologiji da i ne govorimo. Kod nas postavljanje zubnog implanta staje oko 
700 evra, a u inostranstvu između 2.000 i 6.000 evra. Cena jedne metalokeramičke krunice na ovim 
prostorima iznosi oko 100 evra, dok je u zemljama EU i u SAD od 600 do 1.000 evra. Stranci uglavnom ne 
dolaze da bi plombirali jedan zub, već da srede celu vilicu, jer im je bolje da plate 1.200 evra intervencije 
na zubima, nego da za istu uslugu u svojoj zemlji daju 11.000 evra. Zato im se isplati da plate hotel, 
avionsku kartu, hranu, obilazak znamenitosti i celokupne usluge srpskih stomatologa, a sve mogu da 
završe za sedam dana, ako nije reč o komplikovanim slučajevima. Trenutno su najtraženiji protetski 
radovi i postavljanje implanta. 

Podsećamo da je strategijom razvoja turizma do 2025. godine Srbija markirala zdravstveni turizam kao 
jedan od proizvoda od posebnog značaja za razvoj turističke privrede. U svetu se beleži oko dvanaest 
miliona prekograničnih pacijenata koji u proseku troše 3.800 do 6.000 dolara po poseti medicinaru i 
zemlji. 

 

 



 
 

 

 

OPŠTA BOLNICA U LESKOVCU: Nove metode za brži oporavak 

Opšta bolnica u Leskovcu prepoznatljiva je po minimalno invazivnoj hirurgiji. U ovu ustanovu skoro stiže 
laparoskopski stub najnovije generacije 

U OPŠTOJ bolnici u Leskovcu od početka godine nisu imali nijednu klasičnu operaciju žučne kese, a njeni 
lekari u skoro stopostotnom procentu primenjuju minimalno invazivnu hirurgiju i prilikom operacije 
slepog creva. Uz pomoć laparoskopa operišu i preponske kile, tumor debelog creva, želudačnu kilu i 
želudac... Za mesec dana u ovu bolnicu stiže i laparoskopski stub najnovije generacije koji će omogućiti 
dalji razvoj njenog hirurškog sektora. 

Sa rekonstrukcijom glavne bolničke zgrade, u naredne dve godine, stići će i mnogo nove medicinske 
opreme koja će omogućiti još veću i efikasniju primenu minimalno invazivne hirurgije i u ostalim 
granama, od ginekologije i gastroenterologije do ortopedije. 

- Leskovac je prepoznatljiv po tome što mnoge intervencije radi u laparoskopiji, a sa novom opremom, 
poput laparoskopskog noža koji istovremeno seče tkivo i zatvara krvne sudove, sve će biti još brže i 
lakše. Sve mlađe kolege već ovladavaju ovim metodama. Pacijenti se posle ovakvih operacija brže 
oporavljaju, a to donosi i velike uštede zdravstvenom sistemu Srbije - naglašava dr Predrag Ivanović, 
direktor hirurškog sektora Opšte bolnice u Leskovcu. 

Direktor ove ustanove dr Nebojša Dimitrijević ponosan je na kompetentnost kolega i ističe da se 
smanjuju i liste čekanja. 

- Lista čekanja za skener glave je ukinuta, dok se na operacije katarakte i ugradnju proteza kuka i kolena 
čeka mnogo manje nego ranije, od dva do tri meseca. Na ortopediji smo otvorili salu koja samo to radi i 
umesto nekadašnjih pet ili šest sada radimo 12 do 15 operacija dnevno - objašnjava direktor Dimitrijević. 

Kao i drugim ustanovama, i ovoj bolnici nedostaju specijalisti za pojedine oblasti, ali ta pojava nije 
izražena u velikoj meri, jer su u poslednjih pet godina na specijalizaciju poslata 43 lekara. 



 
 

- I svakog novoprimljenog doktora upućujemo na usavršavanje. Tako će biti i ubuduće, pre svega u 
oblasti urologije, ortopedije, dijalize, ORL i oftalmologije. Očekujemo da će sa novim specijalizantima ova 
bolnica moći da nastavi da funkcioniše najbolje moguće - zaključuje dr Dimitrijević.  

ANGIO-SALA 

U LESKOVAČKOJ bolnici već pet godina radi i angio-sala, a ustanova školuje nove kadrove i u ovoj oblasti. 
U više od 90 odsto slučajeva koronarografija se radi iz ruke, a ne iz prepone, što je velika prednost za 
pacijenta koji već istog dana može da ide kući. 

- Sve se to radi gotovo bez komplikacija, a dolaze nam pacijenti i iz Pčinjskog okruga kao i sa severa 
Kosova. Cilj nam je da osposobimo najmanje šest lekara i da sali omogućimo neprekidan rad što je važno 
u slučaju akutnog infarkta kada pravovremena intervencija može da sačuva život - dodaje dr Dimitrijević. 

PRIZNANjE 

U OKVIRU Nacionalnog trening programa "Lapserb", u Leskovcu će se krajem meseca održati trening 
"Laparoskopska hirurgija kolona i rektuma" koji će voditi svetski stručnjak prof. Amjad Parvaiz iz Velike 
Britanije, direktor Evropske akademije za robotsku kolorektalnu hirurgiju. Ovaj događaj tumače kao 
priznanje za dosadašnje rezultate. 

 

 

Apoteke idu pod koncesiju 

Pred odbornicima Skupštine grada Kruševca u petak će se naći nova odluka. Dugovanja ustanove 348 
miliona dinara, veći rashodi od prihoda 

PRED odbornicima Skupštine grada Kruševca u petak će se naći Odluka o pokretanju projekta javno-
privatnog partnerstva za Zdravstvenu ustanovu "Apoteka Kruševac" i to sa elementima koncesije. U 



 
 

obrazloženju predloga Odluke stoji, između ostalog, da je utvrđeno da su dugovanja na dan 11. april 
iznosila više od 348 miliona dinara, da su mesečni prihodi Ustanove 43,8 miliona, a rashodi 50,2 miliona 
dinara, kao i da se zaključuje da će i ubuduće postojati preteća nesposobnost plaćanja. 

- Takođe je, na osnovu Odluke Skupštine grada Kruševca od 23. marta 2018, o pokretanju postupka 
javno-privatnog partnerstva bez elemenata koncesije, sproveden postupak objavljivanja javnog poziva i 
da nije bilo zainteresovanih za realizaciju projekta JPP bez elemenata koncesije za finansiranje i 
snabdevanje stanovništva lekovima i medicinskim sredstvima - obrazloženo je u predlogu Odluke. 

U Sindikatu ZU "Apoteka Kruševac" ocenjuju da je odluka posledica višegodišnjeg nemara osnivača i da 
je doneta isključivo pod pritiskom, zbog zakonske obaveze da osnivač kao solidarni dužnik mora da 
namiri sva dugovanja ustanove u roku, koji je određen Zakonom o zdravstvenoj zaštiti. 

- U obrazloženju odluke se navodi da će apoteka generisati dug, i da nije u mogućnosti da finansira svoj 
rad - kaže, za "Novosti", Marko Miljković, predsednik sindikata u Ustanovi. - Takvim rezultatima 
doprinosi upravo nemar osnivača. Skoro decenijsko nedomaćinsko poslovanje, politička zapošljavanja, 
razne donacije... 

Bez dinara investicija u prethodnih nekoliko godina i neadekvatnu snabdevenost, kao posledicu 
nagomilanog duga pod patronatom Gradske uprave, naravno da je nemoguće očekivati bolji rezultat, čak 
i uz nadljudski trud i požrtvovanost svih zaposlenih. 

Poslovanje kruševačkih apoteka dodatno je bilo otežano sa promenom tržišnih uslova, nabavkom lekova 
na osnovu Zakona o javnim nabavkama, što je stavilo u privilegovan položaj privatne apoteke, koje 
jednostavno mogu da dopune zalihe onog trenutka kada im nestanu. 

ZU "Apoteka Kruševac" napustilo je kroz racionalizaciju i sporazumni raskid ugovora oko 130 radnika i 
ostalo ih je manje od 100. Radnicima se duguje osam plata.  

BEZ ODGOVORA 

IZ Gradske uprave ni posle mesec dana i dva prosleđena mejla, nisu odgovorili na pitanja "Novosti" koja 
su se, između ostalog, odnosila na rešavanje problema duga "Apoteka Kruševac", a nije nam odgovoreno 
ni na pitanja šta je do sada grad Kruševac uradio i šta trenutno radi, kako bi omogućio opstanak 
Ustanove od vitalnog značaja. 
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